
Hugo Claus wordt 50 jaar 

«Ik ben een verderfelijk 
maniëristisch 

mandarijnig cultuurmens» 
Vandaag donderdag wordt Hugo Claus 50 jaar. Hij werd inder-

daad op 5 april 1929 in Brugge geboren. Dit feit gaat natuurlijk niet 
onopgemerkt voorbij. Het tijdschrift «De Vlaamse Gids» brengt bin-
nenkort een speciaal Hugo Claus-nummer. In het cultureel centrum te 
Hasselt loopt tot 19 april een klein Claus-festival, «Claustrum» geheten. 
Dit omvat een tentoonstelling van de schilderijen, tekeningen, gouaches 
en lichtdrukken van Hugo Claus. De activiteiten van de schrijver wor-
den belicht aan de hand van bibliofiele uitgaven, manuscripten, foto's 
en knipsels. Ook zijn er toneelvoorstellingen voorzien met o .m. «Vrij-
dag» en «De Spaanse Hoer», het poëzie-programma «Claustrofobie» en 
wordt de speelfilm «De Vijanden» vertoond. 

In zijn w o n i n g te G e n t v roegen 
wij H u g o C laus of hij enig be lang 
hecht aan het feit dat hij 50 w o r d t 
en of hij nu het gevoel niet kri jgt , 
dat hij zu in iger met zijn tijd moe t 
o m s p r i n g e n . 

— J a . m a a r dat gevoel heb ik al 
veel e e r d e r g e h a d . H e t is niet 
o m d a t ik 50 word . Dat o p zich-
zelf m a a k t geen enke le indruk o p 
me . Een veel be langr i jke re da-
tum w a s toen ik 25 w e r d . T o e n 
dach t ik da t een bepaa lde tijd van 
g l a m o u r voorb i j was , en toen 
was ik w a n h o p i g en r ade loos . 
M a a r nu heb ik mij al v e r z o e n d 
met de t i jd, die ko r t e r w o r d t . En 
da t ik mijn tijd zuiniger moe t ge-
b r u i k e n , dat is een o v e r w e g i n g 
voo r het soor t k u n s t e n a a r dat 
b e r e k e n t , da t k ru iden ie r se igen-
s c h a p p e n hee f t . Ik vind dat j e 
altijd met de tijd zuinig moe t o m -
gaan in het c r e ë r e n , niet a l leen 
nu o m d a t het e inde in z ich t 
k o m t . H e t zou ve rkee rd zijn om 
d a a r paniek o v e r te h e b b e n . Dat 
had j e veel e e r d e r moe ten heb-
ben E lke dag is p rec ieus . 

— M a a r heef t d e z e v e r j a a r -
dag geen be t eken i s in v e r b a n d 
me t je o e u v r e , in die zin dat j e 
gaat d e n k e n : ik heb dit nu al ge-
d a a n en ik moe t dat nog doen? 

— Dat heb ik natuur l i jk wel , 
m a a r dat is niet speciaal nu rond 
d e z e tijd. Dat heb ik alti jd gedaan. Ik b r eng mijn leven door s a k k e r e n d en vloekend dat ik 
mijn tijd niet beter gebru ik . M a a r 
ik ge loof niet dat d a a r veel ver-
a n d e r i n g in komt o m d a t nu 50 
j a a r t e r sp rake komt . 
VLUCHTEN 
— Je bent net terug van de Ba-
hamas. Je bent al heel veel op 
reis geweest, in Azië, in Afrika, in Amerika. Wat betekent reizen voor jou ? Alberto Moravia zei onlangs voor de televisie dat reizen een belangrijk element in zijn leven is. Heeft het invloed op je werk ? — Nee. Ik ben een heel slechte reiziger. Ik reis om weg te zijn van huis. Ik reis om te vluchten. Ook ben ik helemaal niet happig op het contrast en ik ben ook niet gretig naar kennis van andere volkeren met andere zeden zoals Moravia. Ik heb die nieuwsgierigheid niet. Ik reis om niet thuis te moeten zijn. Het is een soort lafheid. Ik zie ook niets op reis. Al-thans, ik zie niets bijzonders, niets eigenaardigs. Ik heb altijd het gevoel van déjà-vu. Ik heb altijd het gevoel dat ik het mooier gezien heb in de film of op de televisie. En ik ben ook geen «nature boy». Ik ga ook niet met inboorlingen praten over de staat van hun klieren of zo, of ze vol-doende maniok hebben Dat is een wereld, die mij in wezen niet kan interesseren omdat wij niet genoeg gemeengoed hebben. Ik ben een verderfelijk maniëris-tisch mandarijnig cultuurmens. — Je roman «Schaamte» speelt op een tropisch eiland. Daar speelt dus geen enkele in-vloed van een reis ? — Goed, het helpt altijd om wat sfeer te maken, voor de lokalisatie, omdat ik niet altijd bij de Vlaamse middenstand wil zijn. Maar dat zijn twee ver-schillende dingen. Ik heb net zo goed een inspiratiebron in net bekijken van een dictionaire uit 1820 als in het zien van centraal-Afrika. Afrika bv. vind ik een uitermate vervelend iets. Dat werkt zeer op mijn zenuwen. 

— J e w e r k t nu r e e d s g e r u i m e tijd aan je grote familieroman, 
die zou heten «Het verdriet van 
België». Hoe staat het daar-
mee ? 
-, — Wel, daar ben ik al wat mee 
gevorderd. Ik werk er niet altijd 
aan, maar ik ben er wel mee be-
zig, al een jaar of vier, vijf. Ik kan 
er niet continu aan werken om-
dat ik ook nog andere klusjes 
heb. 
— Zijn er andere publikaties in 
de nabije toekomst ? 
— Er zijn er nu kort op elkaar, 
althans dit jaar, een paar ge-
weest. Er is de bundel gedichten 
«Zwart», verschenen bij Landshoff in Amsterdam, ontstaan in 
samenwerking met Karel Appel 
en Pierre Alechinsky. Kort tevo-
ren was in Parijs de Franse ver-
taling door Freddy de Vree ver-
schenen onder de titel «Encres à 
deux pinceaux». Dan is er dat 
boek, «222 knittelverzen», ver-
schenen naar aanleiding van die 
tentoonstelling in Hasselt. En 
dan heb je dat boek met Dan Van 
Severen, «Antiphon», een bibliofiele uitgave en de korte ro-
man «De vluchtende Atalanta». 
Dat zijn er vier. En nu schort ik 
alles op tot het verschijnen van 
«Het verdriet van België». 

— M a a r er w a s toch nog d e 
novel le « D e ve rzoek ing» aange-
kondigd ? 

— Dat hangt nu al z e v e n , ach t 
jaar . Het is een b o e k j e van 80 of 
90 pag ina ' s . D a t heb ik al dr ie keer geschreven, maar ik kom er 

absoluut niet uit. Dat wordt dus 
nog altijd aangekondigd 



(bij foto: Hugo Claus: Je moet altijd zuinig met de tijd omgaan in het creëren. Elke dag is precieus. 

VERSNIPPERING 

— Net als Boon w o u j e a a n v a n -
kelijk k u n s t s c h i l d e r w o r d e n en 
ui te indel i jk ben j e s ch r i j ve r ge-
w o r d e n . Welke p laa t s n e e m t d e 
s ch i lde rkuns t nu nog in j e ac-
t ivi tei ten in ? 

— Ik sch i lder p r a k t i s c h e lke 
dag. Ik ben het o o k altijd b l i jven 
d o e n . He t lijkt e c h t e r niet a l -
lemaal o p m e k a a r . E e n z e l f d e 
ve rwar r ing en v e r s n i p p e r i n g is 
g a a n d e in wat ik sch i lde r zoa l s in 
mijn schr i jven . D u s ook d a a r ben 
ik niet vas t te p r ikken to t é é n stijl 
of één f iguur . Ik ben he t al t i jd 
bli jven doen o m d a t , a l s j e e e n 
p a a r uu r gebogen zit o v e r e e n 
tafe l , dan heb j e s o m s b e h o e f t e 
aan iets spee l se r , iets wa t niet 
het d e n k w e r k zo o p d e proef 
s tel t . V a n d a a r d a t ik mij dan in 
het mee r re t ina le gooi . 
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